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Dansk Told & Skatteforbund                  
Gl. Kongevej 60, 10. 
1850 Frederiksberg C 
 
 

Hovedbestyrelsesreferat 
 

7. november 2023 
 
 
HB-referat nr. 9/2023 
 
Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 19. september 2023, kl. 9.30 - 15.30, på Teams.  
 
 
Dagsorden: 1.   Velkomst 
 2.   Godkendelse af referater 
 3.   Konstituering 
 4.   Projekt vedrørende Løkken 
 5.   Finanslov 
 6.   Karriereveje 
 7.   OK24 
 8.   Ændring i aftalen om seniorbonus og seniordage 
 9.   Status vedrørende +58 møderne samt webinar-møder 
 10. Status vedrørende professionsbachelor i skat 
 11. Flyttesager 
 12. Kongressen ´23 
 13. FH ekstraordinær kongres 
 14. Nyt fra kredse, TR-fora og udvalg 
 15. Nyt fra sekretariatet 
 16. Økonomi 
    
 
Deltagere: Jørn Rise Forbundsformand 
 Allan Christensen Næstformand 
 Bjarne H. Madsen Chefkredsen 
 Jan Magnusson DTS Valggruppe I 
 Lene Höilund DTS Valggruppe II 
 Kim Andersen DTS Valggruppe III 
 Ulla Kær Andersen DTS Valggruppe IV 
 Charlotte Rosdahl Schou DTS Kreds I (Nord) 
 Kim Jensen DTS Kreds II (Syd) 
 Henrik Møller DTS Kreds III (Øst) 
 Marianne Nielsen Seniorkredsen 
    
 Ole Pedersen Chefrådgiver, redaktør 
 Hans Holmer Specialkonsulent 
 Anita Illum Chefkonsulent  
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1.   Velkomst 
 
Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet. 
 
Der var en særlig velkomst tilbage til hovedbestyrelsen til Kim Jensen 
som ny formand for Kreds II (Syd). 
 

 
2.   Godkendelse af referater 
 

Hovedbestyrelsen godkendte referatet af det ordinære hovedbestyrelses-
møde den 14. august 2023 samt det interne referat fra samme hovedbe-
styrelsesmøde. 
 
Referaterne underskrives efterfølgende på et fysisk hovedbestyrelses-
møde. 
 
Hovedbestyrelsen bekræftede beslutninger ved skriftlig behandling 
om:  
 
 Konstituering af koordinerende tillidsrepræsentanter i TR-Fo-

rum Gæld.  
 Udpegning af Tine Todsen til Dansk Told & Skats redaktionsud-

valg. 
 Hovedbestyrelsens forslag til ændring af forbundets vedtægter til 

behandling på kongressen den 24. og 25. oktober 2023.  
 

 
3.   Konstituering 
  

Hovedbestyrelsen gennemgik konstitueringen bl.a. med baggrund i, at 
Anita Illum er udtrådt af hovedbestyrelsen i forbindelse med ansættelse i 
sekretariatet. 
 
Der blev ændret følgende i konstitueringen: 
 

 Anita Illum erstatter generelt Anette Albrechtsen. 
 Lise Ploug indtræder som repræsentant for TR-Forum Gæld i for-

bundets kompetenceudvalg. 
 Jeanett Pfeiffer erstatter Martin Illum Rodam i Vurderingsstyrel-

sens Kompetenceudvalg og i forbundets kompetenceudvalg. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at ændre konstitueringen i overens-
stemmelse med ovenstående. 
 

 
4.   Projekt vedrørende Løkken 
 

Jørn Rise orienterede om status vedrørende projektet for opførelse af nye 
ferieboliger i Løkken til henholdsvis 6, 4 og 2 personer. 
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Der er indhentet to tilbud på totalentrepriser, som spænder mellem 8,1 og 
8,4 mio. kr. eksklusive moms. 
 
I samråd med Deloitte er der set på modeller for finansieringen, hvor for-
bundet, som ejer grunden, bygger de tre ferieboliger men efterfølgende 
sælger den ene feriebolig som bygning på lejet grund til Interesseforenin-
gens Afdeling 7. Dette vil naturligvis kræve en godkendelse i Interesse-
foreningens bestyrelse, og der skal bl.a. også sikres en gensidig forkøbs-
ret, hvis en af parterne efterfølgende ønsker at sælge. 
 
Alternativt kan projektet og grunden helt afstås til Interesseforeningen, 
som så kan stå for opførelse og drift af de nye ferieboliger. 
 
Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af projektet og de muligheder, 
der er skitseret for gennemførelse af projektet, og der var generel tilslut-
ning til en model, hvor den ene feriebolig med plads til 4 personer efter 
opførelsen sælges til Interesseforeningens Afdeling 7, mens de to øvrige 
og grunden fortsat ejes af Dansk Told & Skatteforbund. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at der kan arbejdes videre med det 
skitserede projekt, herunder at der kan søges tilsagn hos bestyrelsen 
for Interesseforeningen for den model, hvor Interesseforeningens Af-
deling 7 efter opførelsen erhverver den ene feriebolig som bygning 
på lejet grund, hvilket vil være forudsætningen for igangsættelse af 
projektet.  
 
 

5.   Finanslov 
 

Jørn Rise introducerede en generel drøftelse om regeringens forslag til 
finanslov for 2024 i hovedbestyrelsen – herunder de mulige konsekven-
ser på Skatteministeriets område. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede at give forbundsformanden mandat til 
at tage kontakt til repræsentanter for partier i Folketingets for om 
muligt at påvirke forslaget på Skatteministeriets område, inden der 
indgås aftale om Finansloven for 2024.  
 
 

6.   Karriereveje 
 

Jørn Rise orienterede om programmet ”Koncernfælles karriereveje i 
Skatteministeriets koncern”. Personaleorganisationerne er lovet, at de vil 
blive indkaldt til dialog om programmet, men det er endnu ikke sket. 
 
Anita Illum supplerende med orientering fra møde i Kompetence- og On-
boardingsudvalget under Skatteforvaltningens Hovedsamarbejdsudvalg, 
hvor der bl.a. blev peget på, at der var et behov for, at der eksternt rettet 
kunne signaleres, hvem der er faglige fyrtårne eller specialister på et 
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område. Også her blev der lovet, at personaleorganisationerne vil blive 
inddraget. 
 
Hovedbestyrelsens havde en generel drøftelse af Administrations- og 
Servicestyrelsens materiale omkring programmet. Herunder pegede ho-
vedbestyrelsen på, at der mangler noget om aflønning, som en del af op-
lægget vedrørende karriereveje. Det vil ikke være hensigtsmæssigt, hvis 
der alene er tale om ændringer af titel. 
 
Hovedbestyrelsen fandt, at der skal ses på titler og løn i en helhed for at 
skabe den nødvendige balance, og at der derfor også skal følge en finan-
siering med, hvis der er planer om ændrede titler. 
 
Hovedbestyrelsen afventer invitation til dialog om programmet fra Skat-
teforvaltningens ledelse. 
 

 
7.   OK24 
 

Jørn Rise orienterede fra behandlingen af forslag til aftale- og overens-
komstkrav i CO10´s bestyrelse. Behandlingen af kravene er her fortrolig, 
så der kan ikke refereres nærmere om deres indhold. 
 
Der vil løbende ske en behandling af såvel de generelle som de specielle 
krav i CO10´s bestyrelse – herunder prioritering af kravene og om nogle 
helt bør udgå. 
 
Sideløbende er der på sekretariatsplan en dialog mellem forbundets se-
kretariat og SKAF-sekretariatet om kravene og deres prioritering. 
 
Hovedbestyrelsen havde en generel debat om det videre arbejde med for-
bundets krav til aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2024. 

 
 
8.   Ændring i aftalen om seniorbonus og seniordage 
 

Hans Holmer orienterede om det forlig, der er indgået mellem centralor-
ganisationerne og Medarbejder- og Kompetencestyrelsen som betyder 
ændrede retningslinjer for udmøntning i forhold til det, der ellers var af-
talt ved aftale- og overenskomstforhandlingerne i 2020. 
 
Seniorbonus udbetales nu løbende pr. måned, og afholdelse af seniordage 
sker derfor som fridage uden løn. Seniorbonus kan ikke længere konver-
teres til ekstra pensionsindbetaling – og der er strammet op, så man i det 
år, man fylder 62 får to seniordage, hvis man er født i 1. halvår men kun 
én, hvis man er født i 2. halvår.  
 
Hovedbestyrelsen drøftede ændringerne – herunder især de forringelser, 
der er, i forhold til det oprindeligt aftalte. Med aftalen er striden om 
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fortolkningen af den oprindelige aftale nu dog bilagt, inden arbejdet går i 
gang med OK24. 
 
Hovedbestyrelsen udtrykte også kritik af den information om ændrin-
gerne, der var sendt ud fra Administrations- og Servicestyrelsen til med-
arbejderne i Skatteforvaltningen. Personaleorganisationerne burde havde 
været inddraget først, så de var bekendt med informationen. 
 
 

9.   Status vedrørende +58-møderne samt webinar-møder 
 

Hans Holmer orienterede om de +58 møder, der aktuelt er ved at blive 
afholdt i samarbejde med PFA. Der afholdes i alt syv fysiske møder rundt 
omkring i landet – og til sidst et landsdækkende webinar som opfølgning. 
 
Møderne har indtil nu været en succes med mange tilmeldt, og på den 
baggrund drøftede hovedbestyrelsen behovet for fremtidige møder. 
 
Når alle planlagte møder i denne omgang er afholdt vil Hans Holmer 
evaluere forløbet med PFA og i dialog med PFA komme med forslag til 
en fremtidig rytme for afholdelse af disse møder, der kan forberede med-
lemmerne på den fremtidig seniortilværelse. 
 
 

10. Status vedrørende professionsbachelor i skat 
 

Anita Illum orienterede hovedbestyrelsen om møderne med de nye hold 
på professionsbachelor i skat, som afholdes i samarbejde med FTFa. 
 
Der er generelt aftalt et mødeforløb, hvor forbundets sammen med FTFa 
møder de studerende på 3., 5. og 7. semester. 
 
Hovedbestyrelsen havde en generel drøftelse af optag på professionsba-
chelor i skat og diplom i skat og de muligheder, det giver for ansættelser 
til forbundets overenskomstområde. 
 
 

11. Flyttesager 
 

Jørn Rise orienterede, at de sager, der er anlagt af CO10 og Dansk Told 
& Skatteforbund omkring tålegrænser i forbindelse med forflyttelser af-
ledt af etablering af Skatteforvaltningens styrelser, domsforhandles i 
Østre Landsret den 18. og 19. september 2023.  
 

 
12. Kongressen ´23 
 

Jørn Rise orienterede indledningsvist om, at punktet, som egentlig var sat 
på dagsordenen som et orienteringspunkt, også ville indeholde en 
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beslutning vedrørende indstillingen til fremtidig model for gruppelivsord-
ningen. 
 
Ole Pedersen gav en status omkring planlægning af kongressen – herun-
der, at der var modtaget afbud fra Merete Agergaard. Der vil derfor blive 
inviteret en anden repræsentant fra Skattestyrelsens ledelse. 
 
Jørn Rise orienterede om, at der bl.a. i Kreds II (Syd) har været debat om 
de to modeller til fremtidig gruppelivsordning. Der er et ønske om at be-
vare den nuværende kollektive ordning også for fremtidige medlemmer, 
hvilket ikke er muligt med de to modeller, der blev behandlet på hoved-
bestyrelsesmødet i august 2023.  
 
Hovedbestyrelsen havde en bred debat om de forskellige aspekter i for-
bindelse med gruppelivsordningen – herunder dækningen samt den frem-
tidige prisudvikling, som det ikke er muligt at give et konkret bud på, da 
den fastlægges en gang om året af Forenede Gruppeliv på baggrund af 
aktuarmæssige beretninger ud fra bl.a. alderssammensætningen på for-
bundets medlemsområde. 
 
Hovedbestyrelsen besluttede, at der udarbejdes to nye modeller – en 
kollektiv model, som er en videreførelse af den nuværende og en in-
dividuel model, som er et frivilligt tilbud til medlemmerne. Disse to 
modeller erstatter de oprindelige som hovedbestyrelsens forslag til 
behandling på kongressen. 
 
Den endelige form for forslaget med de to modeller sendes i skriftlig 
behandling i hovedbestyrelsen før fremsættelse som forslag til kon-
gressen. 
 
  

13. FH ekstraordinær kongres 
 

Jørn Rise orienterede om den ekstraordinære kongres i FH den 7. septem-
ber 2023, hvor Morten Skov Christiansen blev valg som ny formand for 
FH uden modkandidater. 
 
Hovedbestyrelsen drøftede formandsvalget og ønskede Morten Skov 
Christiansen tillykke med valget, men udtrykte samtidig et ønske om, at 
den nye formand vil have mere fokus på forholdene på de statslige ar-
bejdspladser. 
 
 

14. Nyt fra kredse, TR-Fora og udvalg 
 

Forud for mødet var der indsendt skriftlige bidrag, som dannede ud-
gangspunkt for debat eller uddybning på mødet.  
 
Charlotte Rosdahl Schou, Kreds I (Nord), orienterede bl.a. om følgende 
emner:  
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 Planer om flexible seating i Aarhus i forbindelse med, at Toldsty-

relsen flytter til Lyseng Allé. Her planlægges der med 0,7 plads 
pr. medarbejder mod normalt 0,8. 
  

Kim Jensen, Kreds II (Syd), orienterede bl.a. om følgende emner:  
 

 Flytning af Borger- og Virksomhedskontakt fra Odense til Svend-
borg. 

 Flytning af virtuel enhed fra Fredericia til Ringe, hvor medarbej-
derne stort set ikke møder ind. 

 Arbejdsmiljøuge i Gældsstyrelsen i uge 40, hvor der har været 
tvivl om medarbejdernes deltagelse i aktiviteter. 

 Beordret overarbejde i Vurderingsstyrelsen i Svendborg. 
 Vurdering af mulighederne for at etablere kantine i Svendborg og 

Ringe.  
  

Henrik Møller, Kreds III (Øst), og Ulla Kær Andersen, Valggruppe IV, 
orienterede i fællesskab bl.a. om følgende emner:  
 

 Vurderingsstyrelsens enheder er ikke ramt af overarbejde som i 
Svendborg, men der er frustration blandt medarbejderne over de 
nye vurderinger og manglende information i forbindelse hermed. 
De savner opbakning. 
Jørn Rise pegede i den forbindelse på, at han havde været i dialog 
med fællestillidsrepræsentanten i Vurderingsstyrelsen om behovet 
for opbakning. 

 Administrations- og Servicestyrelsen har indført fejring af medar-
bejdere, som får en udnævnelse i forbindelse med tillægsforhand-
lingerne. 

 Status på ansættelse af professionsbachelorer i skat og lønmæs-
sige udfordringer i den forbindelse. 

 Efterspørger oversigt over ansatte professionsbachelorer i skat – 
antal og sted. 

 Problemer ved kontakt til Personalerådgivningen. 
 Der afholdes statslig konference om grøn omstilling. Deltagerne 

fik en voucher til en udstilling i Den Sorte Diamant, som Udvik-
lings- og Forenklingsstyrelsen meddelte involverede medarbej-
dere, at man som ansat i staten ikke måtte modtage.  
  

Lene Höilund, Valggruppe II, orienterede bl.a. om følgende emner fra 
Gældsstyrelsen og Vurderingsstyrelsen: 
 
Gældsstyrelsen 

 Efter reorganisering får Samarbejdsudvalget nu præsenteret ”stra-
tegisk brief” for 2024. 

 Samarbejdsudvalget evaluerer arbejdet i SU i næste uge. 
 Ledelsen ønsker at forkorte processen omkring Tillæg 2024 og vil 

starte tidligt. 
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 Der holdes ”Arbejdsmiljøuge i uge 40, med små oplæg om ”ar-
bejdsglæde i forandringstid” på teams, som man helst skal se 
sammen i enhederne. 
 

Vurderingsstyrelsen 
 Der er udsendt foreløbige vurderinger, som skal indgå i Forskud 

2024. 
 Der ventes ikke mere overarbejde i år, bortset fra i Svendborg. 

 

Og vedrørende Min A-kasse, vil jeg være glad, om du vil rette, så der 
står:  

Lene Höilund orienterede videre om kommende bestyrelsesmøde i Min 
A-Kasse. Min A-kasse har udskudt en kontingentstigning rigtig længe, 
men den gennemføres nu, med 3 kr. pr. måned. 
 
Kim Andersen, Valggruppe III, orienterede bl.a. om følgende emner fra 
Toldstyrelsen:  
 

 Ny organisering i Toldstyrelsen med bl.a. flytning af hovedsæde 
og lukning af adresser. Personaleorganisationerne har været in-
volveret i processen.   

 Afholdt møde med ledere om senioraftaler. 
 Bekymring omkring udviklingen i Toldakademiet. 
 Toldstyrelsens ”intelligente ansættelsesstop”. 
 Mangel på involvering i arbejdet i Toldstyrelsens Uniformsud-

valg. 
 

Der var ingen aktuel orientering fra Motorstyrelsen.  
 
Omkring omorganiseringerne i Toldstyrelsen bemærkede Bjarne Madsen, 
Chefkredsen, med beklagelse, at Chefkredsen ikke var blevet involveret 
og inddraget i planerne, som havde konsekvenser for flere af kredsens 
medlemmer. 
 
 

15. Nyt fra sekretariatet 
 

Anita Illum orienterede om, at forbundet har givet et tilskud til en studie-
tur med besøg ved OECD for studerende på 5. og 7. semester på professi-
onsbachelor i skat ved UC SYD. 
 
Anita Illum orienterede videre om, at sekretariatet er i gang med at danne 
sig et overblik over behovet for tillidsrepræsentantuddannelse på bag-
grund af tilbagemeldinger fra 34 tillidsrepræsentanter. 
 
 

16. Økonomi 
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Jørn Rise orienterede om, at der vil blive indkaldt til et ekstraordinært ho-
vedbestyrelsesmøde på Teams om lønforhold i forbundets sekretariat. 
 
Regnskabsoversigten pr. 31. august eftersendes til hovedbestyrelsen. 

 
 
 
 Jørn Rise  Ole Pedersen 
 
 

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 13. november 2023 
 
 

 
 
Jørn Rise Allan Christensen 

 
 
 
 

Jan Magnusson Lene Höilund 
 
 
 
 

Ulla Kær Andersen Charlotte Rosdahl Schou 
 
 
 
 

Kim Jensen Henrik Møller 
 
 
 
 

Kim Andersen Bjarne H. Madsen 
 

  
  
  
Marianne Nielsen 
 

 
 

 


